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voorwoord
In dit jaarverslag van onze Federatie treft u weer een 
veelheid aan informatie aan. Daaruit blijkt opnieuw 
dat federatie, rayons en verenigingen veel werk ver-
zetten in het belang van de hengelsport. Als gevolg 
van de invoering van de VISpas is het aantal leden 
van de aangesloten verenigingen flink gestegen.  
Een verheugende constatering. 

De jaarrekening 2007 laat een aanzienlijk positief 
resultaat zien. Dit betekent dat een contributiever-
hoging voorlopig niet aan de orde is. De invoering 
van de NachtVISpas heeft enorm veel werk met zich 
meegebracht. Door het aanbrengen van enkele ver-
beteringen in het uitgifte- en registratiesysteem,  
zal het in 2008 beter gaan.
Een positief aspect is het financiële resultaat.  
Dat geeft de mogelijkheid om meer werkzaamheden  
in het belang van onze Federatie en de leden te 
(laten) verrichten.

In het afgelopen jaar is hard gewerkt aan het opstellen 
van een beleidsvisie voor de komende jaren. 
Daarin is een opsomming gegeven van het vele werk 
dat verzet wordt, maar ook  het vele werk dat op ons 
afkomt. Dit meerjarenplan zal in 2008 gepresenteerd 
worden.

De voorbereiding voor de Wereldkampioenschappen 
2009 is begonnen. Op initiatief van Sportvisserij 
Nederland zijn met diverse instanties, gemeente 
Steenwijkerland en Provincie Overijssel gesprekken 
gevoerd. De samenwerking met de Noordelijke  
Federaties werd verder uitgebouwd.

Diverse zaken worden op elkaar afgestemd. Het con-
tact met diverse instellingen en overheden verloopt 
over het algemeen goed. Steeds vaker worden we 
betrokken bij het overleg over bepaalde zaken. De 
contacten met Bestuur en medewerkers van Sport-
visserij Nederland zijn onverminderd goed. Bij het 
werk voor de VBC’s hebben we hulp van een mede-
werker uit Bilthoven. Als bestuurders van verenigingen,  
rayons en Federatie kunnen we beschikken over de 
ondersteuning en deskundigheid van onze mede-
werkers in Heino. En daar maken we dankbaar 
gebruik van.

Dit jaarverslag geeft, zoals het hoort, een opsomming 
van de vele activiteiten van het afgelopen jaar.
Moge het lezen een stimulans zijn om voort te gaan 
op de ingeslagen weg: het vormen van een krachtige 
Sportfederatie voor de tienduizenden sportvissers in 
Oost Nederland.

Jan Eggens, voorzitter

voorwoord
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de organisatie
algemeen

Al weer een jaar voorbij. Dit jaar 2007 heeft zich ge-
kenmerkt door een aantal veranderingen die voor de 
organisatie van de sportvisserij toch vrij ingrijpende 
gevolgen hebben gehad. Zo is daar met name de 
invoering van de VISpas. Zoals verwacht is dit hier 
en daar met wat strubbelingen gepaard gegaan. Ge-
middeld echter zijn we er goed uitgekomen. Er zijn 
een aantal verwachte problemen opgetreden. Denk 
daarbij aan de aanlevering van de bestanden door 
verenigingen die niet strookten met de gegevens 
van dezelfde leden in het bestand van de voormalige 
OVB. En ja, computers zijn prachtig, maar de aan of 
afwezigheid van slechts een enkele punt kan beteke-
nen dat dit leidt tot twee leden die één en dezelfde 
persoon zijn. Er zijn ook wel wat niet verwachte pro-
blemen geweest maar gemiddeld kunnen we spreken 
van winst. Winst die blijkt uit de - landelijk gezien 
- aanzienlijke verhoging van het aantal leden dat, 
naar we denken, is te verklaren door onder andere de 
volgende oorzaken:
• De centrale ledenadministratie en de publiciteit 

rond de nieuwe VISpas;
• De versterkte controle en de publiciteit hierom-

trent;
• De gerichte actie van Sportvisserij Nederland om 

houders van een “kleine VISpas”  te benaderen 
met uitleg over de voordelen van de VISpas.

Al met al blijkt de nieuwe ledenadministratie een ver-
sterking van de georganiseerde sportvisserij die na 
de fusie NVVS/OVB de wind in de zeilen heeft. Denk 
alleen maar aan het feit dat de middelen die werden 
gegenereerd vanuit de oude sportvisakte nu terug-
vloeien naar de sportvisserij en niet terecht komen in 
de algemene middelen van de overheid zoals dit een 
aantal jaren heeft gedreigd. 
De onvolkomenheden in het systeem zullen in het 
jaar 2008 de volle aandacht moeten krijgen en zoveel 
mogelijk worden weggewerkt. Niet vergeten mag 
echter worden dat toen we de ledenadministratie 
nog zelf in de hand hadden er ook wel eens onvol-
komenheden waren. We bedekten deze echter graag 
met de mantel der liefde. Het zou dan ook goed zijn 
als we ook Sportvisserij Nederland hetzelfde krediet 
zouden geven als dat we ons zelf toestaan. 
Dit was ook het eerste jaar van uitvoering van het 
besluit om het aantal Algemene Ledenvergaderingen 
terug te brengen tot 1 x per jaar en daarnaast door 
het uitbreiden van het aantal bezoeken aan rayon-
vergaderingen door bestuursleden de contacten te 

versterken. Wij hebben de ervaring dat dit goed heeft 
gewerkt. Hierdoor is ook duidelijk geworden dat rayon-
besturen meer voor de organisatie zouden kunnen 
en vaak ook zouden willen betekenen. Hieromtrent 
heeft inmiddels meningsvorming plaatsgevonden 
waarop wij in 2008 zeker terug zullen komen.

In het jaar 2007 is er door medewerkers, bestuur en 
een groot aantal vrijwilligers opnieuw heel veel werk 
verzet. 
De georganiseerde sportvisserij staat of valt met de 
medewerking van vrijwilligers. In dit verband kunnen 
we de vergelijking trekken dat de organisaties, zoals 
verenigingen, federaties en Sportvisserij Nederland 
de ruggengraat vormen van de georganiseerde sport-
visserij doch dat de medewerkers en vrijwilligers 
kunnen worden gezien als het bewegingsapparaat 
van deze organisatie en zonder dat laatste kom je 
nergens. Hulde en dank aan al deze mensen.

Na het beëindigen van de werkzaamheden van de 
jeugdcommissie hebben een aantal vrijwilligers kans 
gezien de geplande jeugddag te Raalte alsnog te or-
ganiseren. We hebben inmiddels enkele zeer enthou-
siaste jeugdbegeleiders aan de gelederen van onze 
vrijwilligers mogen toevoegen die inmiddels met 
succes hun taken vervullen. De organisatie van het 
jeugdwerk vindt nu plaats binnen de evenementen-
commissie, waarbij een ieder zijn eigen verantwoor-
delijkheden heeft maar er een nauwe samenwerking 
tot stand is gekomen. De evenementencommissie 
op zich heeft ook dit jaar weer uitstekend gefunction-
eerd onder leiding van Jan van Waardenburg die 
inmiddels ook zijn vrouw Marijke medeplichtig heeft 
gemaakt.
Met betrekking tot de WAVI-commissie zijn er plan-
nen ontwikkeld om tot een andere opzet te komen 
waarbij in ieder geval elk rayon in deze commissie 
vertegenwoordigd zal zijn.

De contacten met het beroep zijn nog steeds heel 
goed te noemen, zij het dat helaas de Combinatie 
van Beroepsvissers als organisatie uit elkaar is gevallen 
(niet de bond in de Kop van Overijssel). Welk vervolg 
dit krijgt is niet duidelijk. Ook in het kader van de 
taken binnen de VBC is dit een ongewenste situatie. 

de organisatie
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Hiermee missen wij als georganiseerde sportvisserij 
een gezamenlijk aanspreekpunt. Overigens zijn 
de overeenkomsten volgens welke wij vergunning 
verlenen aan individuele beroepsvissers allemaal 
vernieuwd waarbij, zoals eerder aangekondigd, de 
tarieven zijn geüniformeerd. Deze tarieven zijn nu 
gebaseerd op de tarieven die worden gehanteerd 
door LNV.

De HSV Het Zwarte Water te Genemuiden werd dit 
jaar geconfronteerd met het wegvallen van hun vis-
rechten in Genemuiden en omgeving. Dit is één van 
de redenen dat zij zich tot ons hebben gewend om te 
bezien wat wij voor hun zouden kunnen betekenen. 
De gesprekken hieromtrent die wij pas in december 
hebben kunnen voeren hebben er toe geleid dat de 
ongeveer 700 leden tellende vereniging met ingang 
van 1 januari 2009 toetreedt tot onze federatie, uiter-
aard als dit de goedkeuring van de ledenvergadering 
kan wegdragen. Het opgeheven zien van deze “witte 
vlek” stemde tot tevredenheid zo aan het einde van 
het jaar.

De monitoring die door een groep vrijwilligers wordt 
uitgevoerd voor het Waterschap Veluwe is ook in 
2007 voortgezet. Tevens is een overeenkomst bereikt 
met het Waterschap Groot Salland voor een soor-
telijke operatie. Ook in dit geval worden de kosten 
gedragen door het waterschap.
Waterschappen doen steeds regelmatiger een beroep 
op onze deskundigheid, vaardigheden en werkkracht 
van vrijwilligers. Dit soort activiteiten is nuttig voor 
de contacten met deze organisaties maar tevens 
voor deskundigheidsbevordering en het opdoen van 
ervaring door onze vrijwilligers. In het kader van de 
nieuwe regeling voor grote vistuigen zullen degelijke 
onderzoeken in de toekomst moeten worden gemeld 
bij Sportvisserij Nederland die een licentie voor het 
gebruik van grote vistuigen heeft van het ministerie.

De samenspraak met overheden en waterbeheerders 
en andere recreatieve medegebruikers vergt steeds 
meer tijd. Zo zijn daar onder andere de VBC’s, Ka-
derrichtlijn water, Natura 2000, Visstandbeheercom-
missies en projecten als Ruimte voor de Rivier en 
diverse natuurprojecten, met name langs de IJssel.
Onze inbreng in deze bijeenkomsten is zeer wezen-
lijk. We kunnen ontwikkelingen niet tegenhouden 
maar wel meesturen zodat er maximaal rekening 
wordt gehouden met sportvisserijbelangen.
We moeten daar dus aanwezig zijn. 

Met betrekking tot de IJsselprojecten hebben we 
inmiddels voor een half jaar ondersteuning gekre-
gen van sportvisserij Nederland in de persoon van 
Ronald van Aalderen gedurende 1 dag per week. Dit 
is zeer welkom doch er is nog steeds te weinig werk-
kracht om alles in redelijkheid te kunnen bemensen. 
Het meewerken van bestuursleden is in 2007 eerder 
toegenomen dan verminderd.

Bestuur

Aftredend en herkiesbaar waren in 2007 H. Slagter 
(secretaris) en J.C. Lammers (AB-lid namens rayon 2  
en tevens tweede penningmeester). Beide heren 
stelden zich herkiesbaar en werden bij acclamatie 
herkozen tijdens de Algemene Ledenvergadering op 
22 mei 2007. Omdat reeds in 2006 besloten was het 
aantal ledenvergaderingen te beperken tot 1 per jaar, 
werden de (najaars)vergaderingen van de rayons 
bezocht door een of meerdere bestuursleden. Deze 
opzet is als zeer positief ervaren, daar de contacten 
met de rayonbesturen gehandhaafd bleven of zelfs 
geïntensiveerd werden.

De samenstelling van het dagelijks bestuur op  
�1 december 2007 was als volgt:
Voorzitter: J.L. Eggens
Secretaris: H. Slagter
Penningmeester: H. Nieuwerth

Vertegenwoordiging rayons:
Rayon 1 B. Meijer
Rayon 2 J.C. Lammers
Rayon � B. Benjamins
Rayon � G. Klaassen

het bureau

Door onze voorzitter werd de huidige werksitu-
atie voor de drie vaste medewerkers (totaal 2,5 fte) 
tijdens de afgelopen Algemene Ledenvergadering 
omschreven als: “Het water aan de lippen”. Duidelijk 
is dat het steeds moeilijker wordt de eindjes voor 
wat betreft de beschikbare tijd aan elkaar te knopen. 
Om enigszins rust en structuur aan te brengen in 
beschikbare arbeidsuren, is daarom besloten slechts 
op bepaalde tijden telefonisch bereikbaar te zijn voor 
algemene (niet spoedeisende) zaken. 
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Veel tijd gaat zitten in de contacten met organisa-
ties als waterschappen, provincie, Rijkswaterstaat, 
recreatieschappen, etc. Daarnaast hebben we zitting 
in diverse VBC’s. Uit de bijeenkomsten met deze 
partijen komt ontzettend veel werk naar voren, onder 
meer in de vorm van reageren op voorgelegde stuk-
ken. Dit moet gewoon gebeuren, want juist dit is 
belangenbehartiging voor onze leden in de breedste 
zin van het woord.
Verder hebben we nog de NachtVISpas, wat in 2007 
zeer veel tijd heeft opgeslokt. Alle betalingen moes-
ten handmatig worden gecontroleerd en alle gege-
vens van de aanvragers moesten worden ingevoerd. 
Eind 2007 hebben we de stap genomen om dit te au-
tomatiseren. De eerste aanzet tot een relatiebeheer-
programma is er en we kunnen mensen de mogelijk-
heid bieden om onze federatie te machtigen. Dat zal 
voor de toekomst hopelijk veel tijdwinst opleveren 
en de kans op fouten wordt aanzienlijk verminderd.

Door het beëindigen van de taken van de jeugdcom-
missie in 2007 zijn deze activiteiten ondergebracht 
bij de evenementencommissie. Dit heeft als gevolg 
dat er meerdere activiteiten zullen worden uitge-
voerd waarbij ondersteuning vanuit onze kantoorme-
dewerkers gevraagd wordt. 
Inmiddels hebben we ook een beroep op Sportvis-
serij Nederland gedaan om, daar waar het zaken be-
treft die een landelijke uitstraling hebben, daadwer-
kelijke ondersteuning te verlenen. Daarvoor hebben 
we, zoals reeds genoemd, 1 dag per week welkome 
hulp van van Roland van Aalderen. Hij houdt zich 
voornamelijk op beleidsniveau bezig met zaken in 
het IJsselgebied, Europese Kaderrichtlijn Water en 
Natura 2000.
Elders in dit jaarverslag wordt uitvoerig ingegaan op 
deze en diverse andere onderwerpen.
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RAYONSRayons
Inleiding

De rayonstructuur is binnen onze federatie een be-
langrijk gegeven met betrekking tot het functioneren 
van de federatie. De oorspronkelijke opzet om de 
organisatie zo op te zetten dat er betrokkenheid is 
van de rayons richting federatie en omgekeerd, is tot 
op de dag van vandaag van groot belang gebleken. 
Bij het evalueren van het functioneren van de rayon-
structuur is wel gebleken dat de rayons heel verschil-
lend uit de bus komen en dat de inbreng en betrok-
kenheid van de verschillende rayons nogal divers is.
De conclusie is geweest dat we ons dat als federatie-
bestuur aan kunnen trekken in de zin van “de hand 
in eigen boezem steken”. Gebleken is dat de rayon-
besturen vaak wel willen maar dat de samenhang en 
samenspraak tussen de rayonbesturen en het federa-
tiebestuur, ondanks de structuur van vertegenwoor-
diging van de rayonbesturen in het federatiebestuur 
toch soms nog te weinig is. Dit is zeker niet toe te 
schrijven aan de vertegenwoordigers van de rayons 
in het federatiebestuur, maar bestuursvergaderin-
gen voltrekken zich nu eenmaal vaak op hoofdlijnen 
(algemeen beleid) en zo hoort het ook. De werkelijke 
belangen binnen het rayon hebben echter vaak te 
maken met meer concrete zaken, zoals gesprekken 
met instanties en verschillende uitvoeringszaken. 
Wij zullen met elkaar wegen moeten zoeken om 
verbetering in deze situatie te brengen. Om zaken 
weg te kunnen zetten bij de rayonbesturen is echter 
zorgvuldige ondersteuning en ook een stukje bege-
leiding nodig. In de huidige situatie ontbreekt ons 
hiervoor de mankracht. Het is zaak om hiervoor in 
2008 serieus een oplossing te zoeken.

Rayon 1

Bestuurssamenstelling rayon 1
Voorzitter:  B. Meijer
Secretaris:  F. Mensink
Penningmeester:  H. Meijlof
Controle-coördinator: A. van den Ham
Wedstrijdzaken:  H. Gerritsen
Water- en visstandbeheer: M. van Leeuwen

In het jaar 2007 werden 10 bestuursvergaderingen 
gehouden.
Deze vergaderingen werden door bijna alle bestuurs-
leden bezocht.

Er werden twee ledenvergaderingen gehouden.
Bij deze vergaderingen waren de meeste verenigingen 
vertegenwoordigd. Uit deze opkomst blijkt dat de 
verenigingen zich zeer betrokken voelen bij de uit-
voerende taken van het bestuur van Rayon 1.
Bij deze vergaderingen waren ook afgevaardigden 
aanwezig van de Federatie Oost Nederland.

Er werden twee bijeenkomsten gehouden met de 
controleurs. De opkomst van de controleurs was 
goed te noemen. Uit de gegevens blijkt dat het aan-
tal overtredingen weer is toegenomen. Hieruit blijkt 
dat het controleren van de sportvisser op de beno-
digde vergunningen, noodzakelijk blijft.
Ook op deze avonden waren enkele bestuursleden 
van de HSFON aanwezig.

Voor de bestuursfunctie jeugdzaken voor Rayon 1 is 
nog steeds geen kandidaat gevonden.

De jeugdwedstrijd en seniorenwedstrijd, georgani-
seerd door Rayon 1, waren zeer geslaagd. Het aantal 
deelnemers en de hoeveelheid gevangen vis was 
goed te noemen.    

Op diverse plaatsen werd vis overgezet. Dit in 
verband met baggerwerkzaamheden. Door mede-
werking van bestuursleden van de verenigingen in de 
buurt van dit water is dit goed verlopen. 
  
Diverse bestuursleden hebben deelgenomen aan 
vergaderingen en activiteiten. 
Aan de wedstrijddag voor de bestuursleden van de 
HSFON en rayonbestuursleden werd door enkele 
leden van Rayon 1 deelgenomen.

Volgens het bestuur van dit Rayon is het jaar goed 
geslaagd, ook al zijn bepaalde doelstellingen nog 
niet bereikt.

Hopelijk wordt 2008 weer net zo’n goed en vrucht-
baar jaar voor Rayon 1.
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Rayon 2

Bestuurssamenstelling rayon 2
Voorzitter:  J.G. v/d Put
Secretaris:  J. Schepers
Penningmeester:  J.C.Lammers
Wedstrijdsecretaris:  J. Pelgrim
Bestuurslid:  H. Jansen
Bestuurslid:  J. Damman

J.Pelgrim heeft vroegtijdig te kennen gegeven dat 
hij op 65 jarige leeftijd zijn bestuursfunctie zowel 
bij rayon 2 evenals Plaatselijk Belang Terwolde neer 
wenst te leggen, hij is wel bereid de functie van wed-
strijdsecretaris te blijven doen, hier is het bestuur 
tevreden mee.
J.C. Lammers heeft voorgesteld om met 5 bestuurs-
leden door te gaan, het bestuur is het er mee eens.

Rayon 2 heeft in 2007 6 bestuursvergaderingen be-
legd, 1 algemene ledenvergadering en 1 informatieve 
bijeenkomst. De ALV werd bezocht door 16 vereni-
gingen, 8 afwezig, waarvan 2 met kennisgeving.

Het aantal verenigingen binnen rayon 2 is 24.

Het afgelopen jaar was er een vereniging die een  
75 jarig jubileum vierde: De Karper te Brummen.

Controle
De controles binnen rayon 2 zijn, voorzover wij 
hebben daar inzicht in hebben, goed verlopen, er 
zijn weinig of geen klachten bij ons bestuur binnen 
gekomen.
Klachten over de buitenlandse vissers zijn er hele-
maal niet meer geweest, dit houdt wel in dat we bij 
de les moeten blijven. Verslappen de controles, dan 
is de kans op terugkeer van deze mensen aanwezig.

Wedstrijden
Ook in 2007 heeft het rayon weer 2 wedstrijden geor-
ganiseerd, in juni de kanalenwedstrijd en in oktober 
de ijsselwedstrijd; deze zijn prima verlopen.
Wel hebben we na de kanalenwedstrijd besloten 
de korpsuitslagen niet meer op de wedstrijddag te 
bekend te maken, dit neemt te veel tijd in beslag.
De korpsenwinnaars worden uitgenodigd op de ALV, 
waar dan de beker uitgereikt zal worden.
Het winnende korps van de kanalenwedstrijd was 
Wapenveld 1, Wapenveld 2 een goede tweede en het 
korps van de HVO Vaassen derde.

De ijsselwedstrijd werd gewonnen door TOG Apel-
doorn, die deze dag goed uit de bus kwamen.  
Korps 1 werd eerste, korps 3 werd tweede en korps 2 
werd vierde.
Bij deze wil ik de heren vrijwilligers van de HVO 
bedanken voor het wegen en controleren van deze 
wedstrijden.
Het bestuur is van mening dat je het beste op vaste 
parkoersen deze wedstrijden kunt organiseren, voor-
lopig blijft de kanalenwedstrijd in omgeving Vaassen, 
de ijsselwedstrijd bij het veerpont te Olst.
Verder heeft het rayon nog een besturenwedstrijd ge-
organiseerd, die wordt ieder jaar weer goed bezocht, 
55 deelnemers, ondanks dat het wel heel slecht weer 
was, waren ze er toch.
Het bestuur vindt het zeer leuk dat ook de genodig-
den van de federatie aanwezig zijn.

Jeugdzaken
Ook binnen ons Rayon is het niet eenvoudig om de 
jeugd aan de waterkant te krijgen. Vooral de oudere 
jeugd haakt af. Er was slechts een enkele vereniging 
die belangstelling had voor de jeugdwedstrijden die 
door ons werden uitgeschreven. De oplossing hier-
voor is niet eenvoudig.

Hengelvangstregistratie
Helaas waren er nog maar 4 personen die de hengel-
vangstregistraties bij CL indienden.

Verder is er dit jaar veel aandacht besteed aan de 
VISpas. Veel verenigingen vonden het onoverzichtelijk. 
Laten we hopen dat het allemaal wat eenvoudiger 
wordt in de komende jaren.

Rayon 3

Bestuur
In verband met het aftreden van bestuurslid  
B.H. Schuten hebben wij een waardige opvolger weten 
te vinden in de persoon van H.G. Barink. In de Leden-
vergadering van oktober 2007 werd afscheid genomen 
van dhr. Schuten en werd het bestuursvoorstel t.a.v. 
dhr. Barink bekrachtigd door de Ledenvergadering.

In het jaar 2007 werden 4 bestuursvergaderingen ge-
houden. En werden de aangesloten verenigingen op 
de hoogte gehouden middels 2 Ledenvergaderingen.  
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Bij deze Ledenvergaderingen waren afgevaardigden 
aanwezig namens de Federatie Oost-Nederland. 
Deze afgevaardigden waren voorzitter J.L. Eggens, 
penningmeester H. Nieuwerth en manager E. Piek.

De samenstelling van het bestuur op 31 december 
2007 was als volgt:
Voorzitter: P. van Lier
Secretaris: A.B. Benjamins (tevens Algemeen 

Bestuurslid O.N.)
Penningmeester: E. Prent (tevens commissielid  

WaVi O.N.)
Wedstrijden:  J.M. Zwaan
Jeugd:  J. Weening
Bestuurslid:  P. Janssen
Bestuurslid:  H.G. Barink

Aantal aangesloten HSV-en
Hoewel in 2007 nog sprake was van 20 aangesloten 
HSV-en zal dit vooruitkijkend naar 2008 geen stand 
houden. Vooral de kleinere HSV-en hebben het moei-
lijk om vrijwilligers te vinden die o.a. een bestuurs-
functie binnen hun vereniging kunnen en willen 
vervullen!

Algemeen

Op uitnodiging van het Beroep hebben wij in 2007 
wederom hun Ledenvergadering bezocht. Besproken 
zijn onze gezamenlijke belangen t.a.v. de kontakten 
met het Waterschap Reest en Wieden, o.a. hoge 
pachtprijzen, de visplas te Onna en wat wij geza-
menlijk kunnen doen aan bevissing en afvissing.
In opdracht van het Waterschap Reest en Wieden 
hebben wij samen met het beroep de monitoring 
gedaan van de aalgoot bij het gemaal A.F. Stroink. 
Namens de sport hebben P. van Lier en K. van der 
Veen hier hun bijdrage aan geleverd. Onder soms 
slechte weersomstandigheden en soms tegenval-
lende vangsten bleef men wel gemotiveerd tot de 
laatste lichting.
M.b.t. bovenstaande is er door Visadvies een rapport 
uitgebracht getiteld “In- en uittrek van aal en schub-
vis in het gebied van N.W.Overijssel”. Het rapport 
geeft duidelijk een verslechterde in- en uittrek aan. 
Overigens is er ook onderzoek gedaan bij het gemaal 
naar het beschadigen van vis. Conclusie: de vis on-
dervindt weinig schade.

Medewerking is ook verleend aan het Gemeentelijk 
Waterplan Steenwijkerland. Een plan in opdracht van 
de Gemeente Steenwijkerland samen met de  
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waterschappen Reest en Wieden en Zuiderzeeland. 
Het doel van het plan is het realiseren van een duur-
zaam watersysteem, waar een ieder op zijn of haar 
eigen manier gebruik van kan maken en genieten.
Punten die wij aangedragen hebben zijn toegankelijk-
heid van het viswater en aanleg van trailerhellingen.

Bij het waterschap Reest en Wieden vinden wij 
helaas nog maar weinig gehoor ten aanzien van de 
VBC.  Echter in de Kaderrichtlijn Water (KRW) wordt 
ook dit waterschap straks afgerekend op de doelen 
die zij wil behalen. De visstand is er daar een van. 
De mensen en middelen zijn er. Bovendien zijn vis-
sen de beste graadmeter voor de waterkwaliteit. Als 
vissen gedijen, dan zit het met de kwaliteit van het 
water meestal ook goed.
Beleidsdoelen als duurzaamheid, vermindering van 
CO2-uitstoot en de realisatie van de Ecologische 
Hoofdstructuur worden op dit moment niet gehaald. 
Verder verlies van biodiversiteit, afname van de groene 
ruimte en aantasting van gezondheid en welbevinden 
geven een verslechtering van onze leefomgeving aan. 
Dit alles vraagt om regie van de overheid en semi-over-
heid. Bovenstaande biedt kansen voor de Sportvisserij.

Controle
Dankzij gezamenlijke inspanning van de HSFON, 
Rayons en de aangesloten HSV-en ligt er een funda-
ment voor een gedegen controle-apparaat. Zo heeft 
HSFON meer BOA’s kunnen aantrekken en hebben 
HSV-en “knelpunten” aangegeven waar met name 
gecontroleerd dient te worden. Wij streven ernaar 
dat wij bovenstaande in 2008 in de praktijk kunnen 
brengen. Overigens is er met name in de periode 
van mei t/m oktober 2007 voldoende gecontroleerd 
in dit Rayon. Resultaten hiervan zullen wij gezamen-
lijk evalueren!

Besturenwedstrijd
De organisatie van deze besturenwedstrijd was dit 
jaar in de vertrouwde handen van de “Blijde Baars” 
te Urk. Wie Urk zegt denkt ook direct aan vis, vissers 
en de visafslag. Niet verwonderlijk dat het onderlinge 
samenzijn geregeld was bij deze visafslag. Echt een 
dag van “Voor en door de Visser”. Waren de vangs-
ten niet bijzonder te noemen, na afloop waren er bij 
de visafslag voldoende soorten vis voor een gezonde 
hap. Al met al een bijzonder geslaagde dag met veel 
dank verschuldigd aan de “Blijde Baars” die alles tot 
in de puntjes geregeld had.

Jeugd
Hoewel enkele aangesloten HSV-en een bloeiende 
Jeugdafdeling hebben is dit bij de meeste HSV-en 
niet zo. Verheugend was dan ook het boeiend betoog 
dat de heren Bouck en Lägers hielden op de najaars-
vergadering van het Rayon. Zij bieden HSV-en een 
volledige medewerking aan om een Jeugdafdeling 
van de grond te krijgen. Zij zijn zelfs bereid om naar 
die verenigingen toe te komen.
Al met al een goede promotie. Het woord is aan de 
verenigingen!! Landelijk is er voldoende lesmateriaal 
te verkrijgen via SVN maar ook van de Federatie. 
Bovendien zijn er voldoende goede voorbeelden van 
verenigingen binnen de regio en er is een Jeugddag 
van HSFON.

Tot slot zijn wij als Rayon trots op het feit dat de 
keuze is gevallen om het WK Zoet 200� aan het 
Beukerskanaal te houden

Rayon 4 

Bestuurssamenstelling op 31 december 2007;
Na de bestuursverkiezing van 15 maart 2007 bestaat 
het bestuur uit de volgende leden: 
Voorzitter:  Dhr. G. Klaassen
Secretaris:  Dhr. M. Klein
Penningmeester: Dhr. J. Braakman
Wedstrijdvergunningen: Dhr. B.J. Spijkers
Bestuurslid: Dhr. G.J. Maneschijn
Bestuurslid: Dhr. M. Ligtenberg
Bestuurslid: Dhr. J. Haar
Uw afgevaardigde van het rayon 4 in de Federatie 
Oost Nederland is onze voorzitter: Dhr. G. Klaassen
 
Aantal bestuurs- en ledenvergaderingen en gemid-
delde opkomst:
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Het bestuur heeft het afgelopen jaar 7x vergaderd 
en 1 ledenvergadering gehouden. De opkomst op 
al deze vergadering is bijna 100%, hieruit kunnen 
wij stellen dat het rayon wel leeft onder haar leden.  
Door deze vergaderingen komen allerlei onderwer-
pen aan de orde die dan weer doorgespeeld worden 
naar HSFON.

Water en visstandbeheer
Samen met sportvisserij Nederland, Federatie Oost 
Nederland en de 5 vechtdalverenigingen is de Over-
ijsselse Vecht onder de loep genomen met het doel 
om de Vecht weer onder de aandacht te brengen bij 
de sportvisser. Er is gekeken naar bereikbaarheid, on-
derhoud, wedstrijdzones, promotie mogelijkheden, 
Internet (webcam bij de vistrap) en een website.

Activiteiten controle en handhaving
Al vele jaren is er regelmatig controle aan de water-
kant in Rayon 4; dit resulteert in een grotere verkoop 
van VISpassen en steeds minder zwartvissers. Toch 
blijven controles nodig, niet alleen voor de visdocu-
menten en zwartvissers, maar ook om te kijken naar 
mistanden langs de waterkant.
Ook zijn enkele BOA’s op pad geweest met een re-
porter van Radio 1 over de contoles in het Vechtdal. 
In het bijzonder werd er gekeken naar de buitenlan-
ders die in grote getale in ons gebied komen vissen.   

Wedstrijdactiviteiten rayon
De Jaarlijkse besturenwedstrijd voor onze leden is 
het afgelopen jaar georganiseerd door HSV Lemeler-
veld, dit was goed geregeld. De opkomst was  
57 leden en de wedstrijd werd  gewonnen door  
dhr. M. Ligtenberg van hengelsportvereniging  
Ons Genoegen uit Vroomshoop. 
De afgelopen jaren hebben wij niets georganiseerd 
voor de jeugd, maar dit jaar zal Dedemsvaart ter gele-
genheid van haar 60 jarig jubileum een wedstrijd voor 
de jeugd van Rayon 4 organiseren op 21 juni 2008. 

Hengelvangstregistratie
Federatie Oost Nederland heeft bij alle vergunningen 
het afgelopen jaar een briefkaart bijgevoegd waar-
mee men kon aangeven deel te willen nemen aan 
het registreren van vangsten. De bedoeling van het 
registreren is natuurlijk om te zien wat men vangt 
en hoeveel, maar ook kan men er gegevens uithalen 
zoals: uitzetting van vis, overbevissing, hengeldruk, 
welk soort wordt er niet gevangen en wat is de reden 
hiervan. Het bestuur van rayon 4 roept alle vereni-

gingen op nu het goede voorbeeld te geven om van 
al onze wedstrijden de uitslagen doorgeven aan het 
wedstrijdsecretariaat. De volgende gegevens zijn dan 
nodig: aantal deelnemers, hoelang werd er gevist, 
welk water en de soorten en lengte van de gevangen 
vis. Als wij hiermee beginnen krijgen we automatisch 
meer gegevens en kunnen wij aantonen hoe belang-
rijk sommige wateren voor ons zijn.

Onderscheidingen 2007

Voor een gouden speld kwamen in aanmerking:
• H. Nieuwerth, penningmeester HSFON en 10 jaar 

in het bestuur.
• W. Schreurs, voorzitter hsv Helpt Elkander Hattem 

en 35 jaar in het bestuur. De heer Schreurs is dit jaar 
tevens geridderd in de orde van Oranje Nassau.

Voor een zilveren speld zijn in aanmerking gekomen:
• H. Vliermaat - 25 jaar in bestuur van hsv Ons Ge-

noegen Vroomshoop, 
• De heer Hafkamp - bestuurslid bij HSV Voorst
• A. Snijder - 25 jaar bestuurslid bij De Brasem Dalfsen
• H. ter Avest - 25 jaar secretaris van Ons Genoegen 

Nijverdal
• H. Verdriet - 32 jaar bestuurslid van Goorse hsv
• J. Alink - 25 jaar bestuurslid van Goorse hsv
• B. Beernink - 25 jaar bestuurslid bij Oldenzaalse hsv

Op 27 april werd H.Jansen van de Karper uit Brum-
men geridderd in de Orde van Oranje Nassau.
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Overige vrijwilligers, die niet in aanmerking kwamen 
voor een speld, maar die wel vermeldenswaardig zijn 
wegens hun inzet als vrijwilliger in de hengelsport.
• G. van de Strate - reeds in bezit van zowel de zil-

veren als de gouden speld. Hij is 25 jaar secretaris 
geweest van HSV Eerbeek en diverse jaren actief 
als watermonsternemer. Heeft zich in totaal 30 
jaar ingezet voor de hengelsport.

• W. Smit - meer dan 40 jaar actief in de wedstrijd-
commissie en bij de jeugdbegeleiding van hsv Ons 
Genoegen Vroomshoop. 

• A.P. Mulder en H. Veneberg - oprichters Olden-
zaalse hsv (hsv bestaat dit jaar 60 jaar)

Controle en handhaving.
Het afgelopen verslagjaar is met voortvarendheid 
verder gewerkt aan het vervolmaken van een con-
trolesysteem dat het gehele gebied van de Federatie 
omvat.
Daarvoor zijn gesprekken gevoerd met vertegen-
woordigers van de 5 politieregio’s, waar we in ons 
gebied mee te maken hebben, maar ook met vele 
BOA’s, die in ons gebied actief zijn.
Enkele gesprekken moeten binnenkort worden 
afgerond, waarna er - naast de ongeveer 120 actieve 
Federatiecontroleurs - 40 BOA’s (mede) controleren 
op en langs de aanwezige viswateren.
Alle federatiecontroleurs hebben de controlecursus 
van Sportvisserij Nederland gevolgd.

Het aantal BOA’s in dienst van de Federatie is momen-
teel 8. Twee BOA’s hebben, om verschillende redenen, 
in het afgelopen jaar bedankt. Deze BOA’s hebben een 
vrijwilligersovereenkomst met de Federatie. Coördina-
tor is de heer Johan van Eldik.
Bestuurlijk coördinator is de heer Jan Eggens. Steeds 
meer jachtopzieners verklaren zich bereid om werk-
zaamheden voor de Federatie te verrichten. 
Bezien we de situatie in de 5 politieregio’s dan zijn of 
worden de navolgende aantallen actief in de verschil-
lende regio’s:
- regio Drenthe: 4 BOA’s.
- regio IJsselland: 22 BOA’s; daarnaast inzet 

van politie en BOA’s in het 
Waterplan NW - Overijssel 

- regio Twente: 8 BOA’s; daarnaast gerichte 
actie’s van een grote groep 
op enkele dagen per jaar, 
waarbij het gehele gebied 
wordt gecontroleerd.

- regio NO-Gelderland: 5 BOA’s; daarnaast controle 
door politie en BOA’s in de 
samenwerking “Groen net-
werk Noord Veluwe”. Verder 
heeft op de IJssel een project 
gedraaid door de politie Dis-
trict Zuid in samenwerking 
met enkele jachtopzichters.

- regio Flevoland: 1 BOA; daarnaast is de 
politie in samenwerking met 
Faunabeheer Flevoland actief 
in de Noordoost polder.

Op locaties aangegeven door de rayons en de vereni-
gingen is frequenter gecontroleerd dan elders.
Zij blijven mede verantwoordelijk voor het opzetten 
van een goede “controledeken”.
Kregen in voorgaande jaren meer dan 10% van de 
gecontroleerde vissers een proces-verbaal, het afge-
lopen jaar is dat teruggebracht naar ongeveer 8%.
Er zal een nieuwe controleboot worden aangeschaft, 
welke kan worden ingezet op de grotere wateren. De 
oproep in de regio-editie van Hét VISblad aan men-
sen met een vaarbewijs is beantwoord. We kunnen 
over diverse mensen beschikken verspreid over het 
gebied, die in 2008 de BOA’s en controleurs kunnen 
bijstaan bij de controle.
Het gestructureerde plan van aanpak in rayon 4, op-
gesteld door politie, BOA’s en federatiecontroleurs, 
is geslaagd. Op enkele punten zal het plan worden 
aangepast.

In plaats van het geschatte aantal nachtVISpassen 
(2500), dat we dit eerste jaar dachten uit te geven, 
bedroeg het aantal 7200. Het verslagjaar is veelvul-
dig door diverse BOA’s gecontroleerd. Er zijn weinig 
overtredingen geconstateerd. Het komende jaar zul-
len ze nog frequenter controleren.

Met de verstrekking van passende kleding door 
Sportvisserij Nederland, zijn de Federatiecontroleurs 
beter herkenbaar geworden.
De meeste BOA’s (zoals jachtopzieners) dragen 
groene kleding.
Voor de eigen BOA’s heeft de Federatie gekozen voor 
eveneens groene kleding.
Deze keuze is mede ingegeven door het besluit van de 
Landelijke Politiediensten, dat de BOA’s vanaf 1 januari 
2008 : “geen politie-uniform en/of politiespecifieke 
uniformstukken” mogen dragen. Op de kleding dienen 
ze wel een herkenbare insigne te dragen.
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Contacten met beroepsvisserij
De contacten met de beroepsvisserij zijn voor de 
sportvisserij, zeker in een aanzienlijk deel van ons 
gebied, van groot belang. De redenen hiervan zijn 
dat er wederzijds huurovereenkomsten voor visrech-
ten zijn. In tegenstelling tot de over het algemeen 
landelijke geldende situatie, dat de visrechten zijn 
ondergebracht bij de sportvisserij, kennen we in de 
kop van Overijssel bijvoorbeeld de situatie dat wij 
daar mogen vissen op machtiging van het beroep 
dat de visrechten pacht van o.a. het Waterschap 
Reest en Wieden en van Natuurmonumenten. Kort-
om, als spelers op hetzelfde veld zijn we gezamenlijk 
tot de conclusie gekomen dat we meer hebben dat 
ons bindt dan wat ons scheidt. Goede samenwerking 
is dus van belang voor alle partijen. Met name de 
situatie in die gebieden is zonder meer acceptabel 
voor de sportvisserij en als er wat te wensen is weten 
we elkaar te vinden. Samenwerking vindt onder an-
dere plaats bij bepaalde visserijkundige onderzoeken 
en bij pogingen de hoogte van de pacht binnen de 
perken te houden.

Met name binnen de VBC’s krijgt de samenwerking 
tussen sport en beroep gestalte. Omdat hier com-
merciële belangen een grote rol spelen verlopen 
deze bijeenkomsten niet altijd even gemakkelijk. 

Ook de onderlinge concurrentie speelt hierbij in een 
aantal gevallen een rol, zeker waar sprake is van de 
zogenaamde “Gemene weidevisserij”.  Al met al is er 
een aanzienlijk betere situatie ontstaan dan voor de 
instelling van de VBC’s. Door de contacten ontstaat 
tenminste begrip voor elkaars positie en situatie.
Spijtig is het dat de organisatie die opereert onder 
de naam “Combinatie van beroepsvissers” in dit jaar 
vrijwel is leeggelopen. Verschillende beroepsvissers 
hebben gemeend hun lidmaatschap op te moeten 
zeggen. 

Ten aanzien van de visrechten welke wij verhuren 
aan het beroep is de actie ten aanzien van het 
vernieuwen van de contracten afgerond. Belangrijk 
hierbij is dat er nu uniformiteit in de tariefstellingen 
is bereikt, gebaseerd op de tarieven die door LNV 
worden gehanteerd. De tarieven zullen eens per  
6 jaar worden aangepast op basis van de inflatie- 
index over de afgelopen vijf jaar. 
Over geschilpunten is mondeling contact geweest 
met enkele beroepsvissers met als uitkomst dat een 
ieder zich kan vinden in de nieuwe situatie. De rela-
tie met de individuele beroepsvissers is ook in deze 
situatie goed te noemen.
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Commissies

Evenementencommissie
Ook in 2007 heeft HSFON bij diverse evenementen 
een stukje promotie kunnen maken voor de hengel-
sport.

Salland Natuur Fair
Voor de Salland Natuur Fair die op � september 
plaatsvond in Heeten werd een stand ingericht. 
Naast de mogelijkheid voor de jeugd om een snoer-
tje te maken werden er folders uitgereikt, werden 
veel vragen beantwoord en informatie verstrekt over 
de hengelsport. 

Hoge Hexel
10 en 11 september werden voor de 10e maal de 
scholen projectdagen in Hoge Hexel georganiseerd. 
Tijdens dit evenement van de Koninklijke Jagersver-
eniging wordt verspreid over 2 dagen aan circa 600 
schoolkinderen informatie verstrekt door 10 orga-
nisaties/verenigingen. In blokken van 15 minuten 
wordt de kinderen over de basisbeginselen van het 
vissen verteld. Dit gaat natuurlijk niet alleen over 
het vangen van vis maar ook over het leven in, op en 
om het water, waarbij voorop staat dat wij ons netjes 
gedragen in de natuur.  

Aan de hengelsportverenigingen uit Dedemsvaart, 
Brummen en Haaksbergen werden materialen in 
bruikleen verstrekt om hun stand op te leuken. In 
2008 zal een overzicht worden gemaakt op de inter-
netsite van Oost Nederland van de materialen die in 
bruikleen beschikbaar zijn voor de verenigingen.

Jeugddag
Op 12 mei werd er met behulp van een aantal en-
thousiaste jeugdbegeleiders een jeugddag georgani-
seerd.
In zeer korte tijd werd er een programma in elkaar 
gedraaid. De dag werd gehouden bij het Carmel Col-
lege in Raalte. Met heel veel dank aan de conciërge 
die, naast het hartelijke welkom, ons de gehele dag 
heeft voorzien van de nodige koffie, maar ook waar 
nodig heeft geholpen. De aanwezige 70 jeugdleden 
werden verdeeld in groepjes door middel van een pet 
met een gekleurde sticker. Het ochtendprogramma 
bestond uit een spelletjescircuit waar punten te 
verdienen waren voor een extra prijsje, het maken 
van een snoertje, demonstratie van het vliegbinden 
en instructie over het vliegvissen. Tijdens de mid-

dagpauze waren er broodjes en limonade voor alle 
aanwezigen. De bedoeling was dat er ’s middags 
een viswedstrijd zou worden gehouden. Hengels, 
stoeltjes, aas en voer had de organisatie al bij de 
hand. Het weer was echter spelbreker en er werd 
besloten ons alternatief uit de kast te halen. Er werd 
een quiz georganiseerd waar iedereen, eventueel 
geholpen door de jeugdbegeleiding, aan mee kon 
doen. Er werd nog een enveloppenspel gehouden 
waar mooie prijzen te winnen waren. Tot slot kregen 
alle kinderen nog een rugtas met wat promotiemate-
riaal, ook de pet mochten ze mee naar huis nemen. 
Voor de winnaars waren er bekers en alle deelnemers 
kregen een blijvende herinnering aan deze dag. Al 
met al een zeer geslaagde dag die zeker een vervolg 
zal krijgen in 2008.

De Federatie dankt alle sponsoren en vrijwilligers, 
die op enige wijze hebben bijgedragen aan de po-
sitieve uitstraling op de diverse evenementen, voor 
hun inzet. 

Jeugdzaken
De heren Henk Bouck en Jan Lägers hebben, nadat zij 
waren toegetreden tot de Evenementen-Commissie, 
met deze commissie meegedacht en meegeorgani-
seerd met de Jeugddag 2007. De voorbereidingen voor 
een nieuwe jeugddag in 2008 zijn reeds in gang gezet.
Beide heren hebben een drietal rayonvergaderingen 
mogen bezoeken om het Jeugdbeleidsplan weer 
onder de aandacht van de verenigingen te brengen. 
Daarnaast hebben zij twee avonden bezocht die ge-
organiseerd waren door Sportvisserij Nederland om 
ook vanuit die organisatie het jeugdwerk weer nieuw 
leven in te blazen.
Inmiddels zijn een drietal scholen bezocht om 
bekendheid te geven aan de sportgedachte bij het 
hengelen en tevens is tekst en uitleg gegeven over 
veel facetten van onze mooie sport.
Te Hardenberg hebben zij drie dagen in de Evene-
mentenhal met een kraam gestaan op een informa-
tiebeurs voor nieuwe inwoners van de gemeente 
Hardenberg. Hier hebben zij echter ook veel infor-
matie kunnen verstrekken aan mensen van buiten 
onze gemeente.
Met de scholen is de afspraak gemaakt dat het 
jeugdwerk een vervolg zal krijgen in het jaar 2008 
en met een hengelsportwinkelier loopt een afspraak 
voor samenwerking tijdens een open dag, waarbij 
aandacht zal worden geschonken aan het Jeugdwerk 
in de ruimste zin.

BElANgEN-
BEHARtIgINgBelangenbehartiging
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Zeer zinvol was het bijwonen van een workshop, 
georganiseerd door het Bureau Vrijwilligerswerk, met 
als onderwerp: “Hoe krijgen en behouden we Vrijwil-
ligers voor het verenigingswerk”.
De stap die beide heren hebben gemaakt naar de 
Evenementencommissie, is volgens hen een goede 
geweest. Hun inspanningen worden zeer gewaar-
deerd en zij voelen zich prima op hun plaats. 

Wedstrijdcommissie

In het wedstrijdjaar 2007 was de deelname vrijwel 
gelijk als in 2006. Echter de deelname aan de selec-
tie vrije hengel bleef ook dit jaar slechts steken op 
68 deelnemers. Niet een aantal om over naar huis te 
schrijven, terwijl dit toch een wedstrijd is waar men 
zich in alle disciplines kan uitleven. Bij de onderlinge 
prijzenwedstrijd in het Steenwijkerdiep waren de 
vangsten bijzonder goed. Hier werd gemiddeld bijna 
3 kg. per deelnemer gevangen.
Niels Gronouwe van De Karper Brummen  en Björn 
Kienhuis van Vislust Almelo visten zich dit jaar in de 
nationale selectie jeugd evenals Jessica Vos, die dit 
via De Dobber Hardenberg bij de dames waarmaak-
te. Bij de senioren wisten Theo Pelgrim, Hennie van 
de Bruggen en Frans van Berkel, allen van de Karper 
Brummen, Henk Bargeman van HSV Bathmen en 
Stefan Altena van De Dobber Hardenberg zich even-
eens via de Topcompetitie in de nationale selectie te 
vissen. Alzo goede resultaten en proficiat voor deze 
topvissers.
Tijdens een commissievergadering op 18 september 
hebben we afscheid genomen van dhr. A. Ongena 
als commissielid.  We kregen dit jaar klachten over 
diverse regels voor de wedstrijden. Wij zullen de 
problemen ter harte nemen en hier lering uit trekken. 
Ook zullen wij de wedstrijddata voor de komende ja-
ren voor zover mogelijk op vaste zaterdagen organi-
seren, zodat iedereen hier rekening mee kan houden.
Ondanks dat de personele bezetting van de wed-
strijdcommissie onder de maat ligt, hebben de 
commissieleden er toch weer voor kunnen zorgen 
dat alle geplande wedstrijden door konden gaan. Een 
oproep in Hét VISblad voor versterking van de com-
missie leverde slecht één reactie op. Peter Stam uit 
Nijverdal draait voorlopig mee met de werkzaamhe-
den en wil dan besluiten of hij definitief blijft. 
Wij hopen dat 2008 weer een ouderwets jaar met 
goede vangsten wordt, zodat we aan de waterkant 
veel tevreden wedstrijdvissers mogen begroeten.

Regiokatern visblad 

Ook dit jaar is het visblad twee maal uitgekomen met 
een regiobijdrage van onze federatie. Van verschil-
lende kanten is waardering uitgesproken voor deze 
opzet en voor de wijze waarop hieraan invulling is 
gegeven. Wel neemt de redactie hiervan relatief veel 
tijd in beslag van met name onze twee kantoormede-
werkers, die daarbij worden ondersteund door de 
heren Meijlof en Scheltema. Een definitieve redactie-
commissie is nog niet gevonden. Daar zal in het 
komende jaar aan gewerkt moeten worden. Onder 
andere de volgende belangrijke onderwerpen zijn aan 
de orde geweest. In het meinummer werd uitgebreid 
aandacht besteed aan onze afgevaardigde op het 
WK zoetwatervissen voor dames in Spanje, Jessica 
Vos. Verder werd het project “Vissen in de Overijs-
selse Vecht” belicht, gaf Harry Scheltema waardevolle 
wedstrijdtips voor dit geliefde water en deden we 
een oproep aan Visexperts. Deze oproep heeft er toe 
geleid dat we nu met een tweede monitoringsploeg 
actief bezig zijn in de wateren van Waterschap Groot 
Salland! Natuurlijk werd de in 2007 geïntroduceerde 
NachtVISpas geëvalueerd en deden we een aankon-
diging van uitgebreide controle in ons werkgebied.
Het regiokatern in het novembernummer bood de 
volgende nieuwsitems: Visatlas Gelderland moet 
meer inzicht brengen in visbestand. Om de vis-
soorten te inventariseren is een vrijwilligersgroep, 
genaamd De Gelderse Vissers, opgericht.
De nieuwe Meyberg-vispassage heeft volgens on-
derzoek bij gemaal Veluwe te Wapenveld �715 vissen 
laten passeren en de aalhevel bij de Roggebotsluis 
nabij Kampen is in gebruik genomen. Door de VBC 
Veluwerandmeren wordt een speciaal monitorings-
programma opgezet om na te gaan hoeveel aal er 
door de aalhevel de Veluwerandmeren intrekt.
In zandwinput de Stobbeplas heeft een visserijkun-
dig onderzoek plaats gevonden en een mogelijke 
oplossing voor meer variatie in dit water kan zijn het 
uitzetten van spiegelkarpers.
Om de herkenbaarheid van onze verenigingscontro-
leurs te vergroten, hebben zij allemaal een nieuwe 
outfit gekregen. Deze shirts en jacks zijn landelijk 
beschikbaar gesteld door Sportvisserij Nederland. 
De huidige situatie van het aantal visblad-abonne-
menten landelijk gezien is als volgt:
In december 2006 waren er bijna 62.000 betaalde 
abonnementen (exclusief losse verkoop, relatie- 
abonnementen en de hoge oplage die 2x per jaar 
naar alle VISpashouders gaat).
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In december 2007 betrof dit aantal abonnemen-
ten 65.000.  Al met al een stijging maar nog lang 
niet alle georganiseerde sportvissers hebben zich 
geabonneerd op het visblad. Er ligt dus nog een 
schone taak voor zowel Sportvisserij Nederland als 
de federaties en hun verenigingen.

Visstandbeheer en  
Sportvisserijgebruik 

De federatie water- en visstandbeheercommissie is 
dit jaar 4 keer bijeen geweest. Op hoofdlijnen zijn 
prioriteiten en richtingen gekozen inzake mogelijk-
heden het sportvisserijgebruik en visstandbeheer 
te verbeteren. De commissie is dus vooral beleids-
bepalend bezig geweest en heeft daar waar nood-
zakelijk deze keuzes ingebracht bij het Algemeen 
Bestuur van de Federatie.
In samenwerking met 7 waterschappen en Rijks-
waterstaat wordt het visstandbeheer en sportvisserij-
gebruik binnen het werkgebied van de federatie vorm 
gegeven. Deze organisaties zijn tevens de grootste 
verhuurder van visrechten. Ook van natuurbeheerders, 
gemeenten, recreatieschappen huren wij de nodige 
visrechten. Tot slot maken we voor het vissen op 
een aantal wateren gebruik van machtigingen van 
beroepsvissers. In 2007 is er in brede samenwerking 
weer het nodige gepresteerd dat we hier per water-
schapsgebied bespreken.  

 

groot Salland

Visstandbeheercommissie
Binnen dit waterschapsgebied is de Visstandbeheer-
commissie (VBC) Groot Salland 3 keer bij elkaar 
geweest. Naast de Federatie Oost Nederland hebben 
het Waterschap Groot Salland en het Regionaal 
Viswaterbeheer IJssel- Vecht en Zwarte waterdelta 
zitting in deze VBC. Dit jaar is veel aandacht besteed 
aan het opschonen van de huurovereenkomsten. 
Zo is het nachtvissen nu goed vastgelegd en zijn er 
enkele kleinere wateren aan de huurovereenkomst 
toegevoegd.

Onderzoeksploeg Salland met succes van Start
Dit jaar zijn we actief bezig geweest met het samen-
stellen van  de 2e onderzoeksploeg van de Federatie 
Oost Nederland, dit keer in de wateren van het 
Waterschap Groot Salland. Op de Weteringen in het 
gebied vist al vele jaren een onderzoekploeg van het 
Regionaal Viswaterbeheer. Door de komst van de Ka-
derrichtlijn Water zijn er over het hele gebied van het 
Waterschap veel gegevens over de visstand vereist. 
Voor de wat grotere wateren besteedt het Waterschap 
diverse onderzoeken uit aan onderzoeksbureaus. Er 
bestaat echter behoefte aan aanvullende gegevens 
van de kleinere watergangen. Hiervoor is de Federatie 
gevraagd de komende jaren gegevens te leveren.  
8 enthousiaste vrijwilligers zijn inmiddels gestart 
met het onderzoek. De eerste twee onderzoeksdagen 
leverden totaal bijna 1000 vissen en 12 soorten op 
waaronder tiendoornige stekelbaars, riviergrondel 
en kleine modderkruiper. Bijzondere vermelding 
verdient de vangst van 7 roofbleien tot 15 cm. Samen 
met eerdere meldingen van roofbleien in kleine  
Veluwse Weteringen en de kop van Overijssel lijkt  
de vis steeds verder de haarvaten van de IJssel op  
te trekken.
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Laatste wijziging: 31 oktober 2007
De Vereniging Regionaal Viswaterbeheer IJssel- 
Vecht- en Zwartewaterdelta is van mening dat de 
leefomgeving voor vissen in de polder Mastenbroek 
voor verbetering vatbaar is. Dit staat in het Gebieds-
gericht Uitvoeringsplan (GUP), een rapport met 
aanbevelingen dat de circa 14.000 leden tellende ver-
eniging aan Godelieve Wijffels, lid van het Dagelijks 
Bestuur van het Waterschap Groot Salland, heeft 
aangeboden.

Verbeteringen
Er blijken vier belangrijke knelpunten te zijn. Be-
langrijke maatregelen voor de polder Mastenbroek 
betreffen onder meer het verbeteren van de paai-, 
overwinterings- en migratiemogelijkheden, het 
optimaliseren van het maaibeleid en het verbeteren 
van de sportvisserijmogelijkheden door de aan-
leg van reguliere visplaatsen en een mindervalide 
visplaats. Stuwen en gemalen in de oude polder zijn 
voor vissen onoverbrugbaar. Hierdoor zijn bepaalde 
deelleefgebieden niet te bereiken, wat nadelig kan 
zijn voor de ontwikkeling van bepaalde vissoorten. 
Ook zijn er onvoldoende goed ontwikkelde oever-
zones waar de vis kan paaien en waar visbroed zich 
kan ontwikkelen. Tenslotte blijken er onvoldoende 
diepe plekken aanwezig te zijn. Dit kan met name 
in de winter tijdens strenge vorst tot problemen voor 
vissen leiden. 

Reactie Waterschap Groot Salland 
Het plaatselijk aanbrengen van meer diepere plek-
ken in de watergangen is volgens Groot Salland  
relatief gemakkelijk te realiseren en op veel plekken 
ook al uitgevoerd. Een deel van de watergangen is op 
diepte gebracht, waarmee plaats wordt geboden aan 
vissen om te overwinteren. Het lijkt een vrij kostbare 
zaak, maar wanneer het waterschap dit in eigen be-
heer in combinatie met regulier onderhoud uitvoert, 
vallen de kosten mee. 
Ook maatregelen voor  het creëren van paai- en 
opgroeigebieden zullen in de nabije toekomst vorm 
krijgen. Het waterschap zal de komende jaren langs 

de grotere watergangen natuurvriendelijke oevers 
aanleggen. Ook zal het maaibeheer verder worden 
geoptimaliseerd en worden stuwen vispasseerbaar 
gemaakt. Door deze maatregelen zal het oppervlak 
paai- en opgroeigebied flink toenemen, aldus Groot 
Salland. In Mastenbroek zijn in de tussentijd al 6 
vistrappen geplaatst, zodat vismigratie kan plaatsvin-
den. 

Dat vissen overige stuwen en gemalen niet kunnen 
passeren veroorzaakt gedeeltelijk nog isolatie van 
vispopulaties. Daarnaast wordt het leefgebied er 
door versnipperd, waardoor wel aanwezige paai- en 
opgroeiplaatsen niet te bereiken zijn vanuit gebieden 
waar vissen permanent leven. Het Waterschap Groot 
Salland heeft begrip voor dit probleem en breidt het  
vispasseerbaar maken van diverse stuwen en gema-
len in het beheersgebied verder uit. Het waterschap 
wijst er wel op dat dit in een aantal gevallen een 
kostbare zaak is die een nadere kosten-batenanalyse 
vergt. 
Een meer visvriendelijk onderhoud van de water-
gangen wordt nadrukkelijk meegenomen in de 
onderhoudsbeheersplannen die het waterschap de 
komende jaren voor alle wateren gaat opstellen. 

Het visplan voor de polder Mastenbroek staat niet op 
zich. Gelijktijdig werd door visvereniging Combi-
natie Staphorsterveld een rapport opgesteld over de 
leefomgeving van vissen in het gebied Staphorster-
veld. De maatregelen hierin zijn vergelijkbaar met 
die van de GUP Mastenbroek. 
Eerder kreeg het waterschap al een GUP overhan-
digd voor de Soestwetering, die stroomt van een 
gebied ten noordoosten van Deventer naar Zwolle.  

Tijdens het onderzoek in de polder Mastenbroek is 
een gevarieerde en omvangrijke visstand aangetrof-
fen, met in totaal 19 verschillende vissoorten. De 
Blankvoorn is de meest aangetroffen soort hiervan. 
De totale lengte van de watergangen in Mastenbroek 
bedraagt 453 kilometer. Ongeveer 165 kilometer 
hiervan bestaat uit hoofdwatergangen.     

Betere leefomgeving voor vissen in Mastenbroek

gUP Staphorsterveld en Mastenbroek

Het Regionaal Viswaterbeheer IJssel- Vecht- en Zwar-
tewaterdelta en de Combinatie Staphorsterveld heb-
ben samen met het Waterschap Groot Salland aan 
Sportvisserij Nederland opdracht gegeven 2 GUP’s 
(Gebiedsgerichte Uitvoeringsplannen) te schrijven.
Zo is er een GUP geschreven voor het Staphorster-
veld en de Polder Mastenbroek. Het unieke van deze 

planvormen is dat ze echt uitvoeringsgericht zijn 
en het slechts een kwestie van keuzes maken gaat 
worden. Zowel op het gebied van het visstandbeheer 
als het sportvisserijgebruik zijn een groot aantal 
voorstellen ingediend die tot aanzienlijke verbete-
ringen kunnen leiden. Naast de verbetering van de 
toegankelijkheid  en bevisbaarheid van oevers zijn er 
tal van voorstellen de migratie- en overwinterings-
mogelijkheden te verbeteren. 
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Nationaal landschap IJsseldelta

Sinds 2005 is de IJsseldelta een officieel nationaal 
landschap. Het Nationaal Landschap IJsseldelta 
wordt begrensd door het Zwarte Water, de IJssel en 
het Zwarte Meer. Het strekt zich uit over delen van 
de gemeenten Kampen, Zwartewaterland en Zwolle. 

De Regio IJssel Vecht heeft de opdracht gekregen de 
wensen van de natte recreatie in beeld te brengen.  
In samenwerking met de Regio IJssel Vecht zijn 
wij als sportvisserij sector zelf bezig onze wensen 
in beeld te brengen. Het gaat dan om praktisch 
uitvoerbare zaken die het sportvisserijgebruik direct 
verbeteren. U kunt hierbij denken aan het plaatsen 
van hekoverstapjes, aanleg van eenvoudige parkeer-
voorzieningen en het regelen van extra looprechten 
of recht van overpad. Het is uiteindelijk aan het  
Nationaal Landschap om te bepalen welke voorstel-
len uitgevoerd gaan worden die de natte recreatie 
sector versterken. 

4 juni 2007
Het Waterschap Groot Salland en de Hengelsport-
federatie Oost-Nederland gaan elkaar versterken. 
De hengelsportfederatie wil graag beter zicht 
krijgen op overtredingen van de Visserijwet, ter-
wijl het waterschap met name hoopt lozingen die 
een calamiteit kunnen veroorzaken doorgemeld te 
krijgen. 
Beide partijen hebben zogeheten Buitengewoon 
Opsporings Ambtenaren (BOA’s) in dienst die 
voor elkaar een oog- en oorfunctie kunnen ver-
vullen. Door de handen ineen te slaan, kunnen 
meldingen eerder bij de betreffende organisatie 
binnenkomen.  

Lozingen 
Met de samenwerking hoopt het Waterschap 
Groot Salland vooral lozingen eerder te constate-
ren, zodat ook sneller actie kan worden onderno-
men. Voorbeelden hiervan zijn vuilstorten, olielo-
zingen, riool overstorten, mestlozingen en andere 
omvangrijke lozingen die een calamiteit kunnen 
veroorzaken. Het hoeft hierbij niet altijd om een 
overtreding te gaan. Een auto te water veroorzaakt 
vaak een olielozing, 
maar is geen overtreding waartegen het water-
schap optreedt. Wel wil het zo snel mogelijk de 
olie opruimen, waarmee schade aan flora en fauna 
beperkt blijft. Naast lozingen ontvangt het water-
schap ook graag situaties van omgewaaide bomen 
op dijken en verzakkingen in dijktaluds. 

Stroperij 
Hengelsportfederatie Oost-Nederland verwacht 
beter inzicht in en meldingen van stroperij en 
visactiviteiten die uit de hand lopen, bijvoorbeeld 
zogenaamde hengelsportactiviteiten die ontaarden 
in feesten en het daarbij ongepaste gedrag waar-
onder kampvuren, geluidsoverlast en vuilstort. 

Samenwerking met 
hengelsportfederatie
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Laatste wijziging: 31 juli 2007
Het Waterschap Groot Salland gaat dit jaar baggeren 
op drie plaatsen in het Overijssels kanaal: Raalte, 
Lemelerveld en Deventer én in een aantal Deventer 
vijvers. De baggerwerkzaamheden vinden plaats in de 
periode september 2007 tot en met december 2007.

Baggerwerk Raalte 
Het Overijssels kanaal bij Raalte is ongeveer 25 jaar 
geleden voor het laatst gebaggerd. Sinds die tijd is er 
een laag bodemslib ontstaan van circa 50 cm door in-
spoeling van taluds en vuil en zand van naast gelegen 
wegen, overstorten van de riolering en het afsterven 
van plantenresten. 
Het waterschap voert het baggerwerk uit van Raalte 
Noord, waar de Linderteleide in het Overijssels kanaal 
stroomt, tot aan gemaal De Zegge, nabij de ijsbaan. 
In totaal komt er ruim 20.000 m3 baggerspecie vrij. 
Deze bagger is licht verontreinigd (klasse 1 en 2) en 
wordt met vrachtwagens afgevoerd naar een erkende 
verwerker. 

Baggerwerk Lemelerveld
In Lemelerveld zijn delen van het Overijssels kanaal 
eind jaren tachtig voor het laatst gebaggerd. Ook hier 
is door de jaren heen een laag bodemslib ontstaan 
van ongeveer 50 cm door inspoeling van taluds en 
vuil en zand van naast gelegen wegen, overstorten van 
de riolering en het afsterven van plantenresten. Het 
Overijssels kanaal vormt een belangrijke ‘groene route’ 
door Lemelerveld. 
De werkzaamheden worden uitgevoerd tot einde 
industrieterrein (zuidzijde), stuw Brokx (westzijde ) 
en brug Heideparkweg/Ommerweg (oostzijde). In 
totaal komt er ruim 17.000 m3 baggerspecie vrij. Ook 
deze bagger is grotendeels licht verontreinigd (klasse 
1 en 2) en wordt met vrachtwagens afgevoerd naar een 
erkende verwerker. 

Baggerwerk Deventer 
In Deventer gaat het waterschap naast het Overijssels 
kanaal ook verschillende vijvers baggeren. Net als in 
Lemelerveld werd ook hier eind jaren tachtig voor het 
laatst gebaggerd en ontstond eenzelfde sliblaag van 50 
cm. 
In Deventer voert Groot Salland baggerwerk uit in:  

Het Overijssels kanaal 
van de Deventer havens (Snippelingweg) tot aan de 
Nico Bolkesteinlaan. 
In totaal komt er ruim 10.000 m3 baggerspecie vrij. 

Zandweerd 
Van de IJsseldijk, de Roland Holstlaan, (nabij de riool-
waterzuivering Deventer) tot aan de Hobbemastraat. 
In totaal komt er ca. 1.000 m3 baggerspecie vrij. 

Keizerslanden
Het merendeel van deze vijvers is nog op diepte.  
Een aantal vijvers wordt gebaggerd. Het gaat om de 

smalle vijver langs de Margijnenenk, Willem de Zwij-
gerlaan en Koningin Wilhelminalaan. In totaal komt 
er ca. 1.000 m3 baggerspecie vrij. 

Douwelerwetering / Rivierenwijk 
De vijver langs de Douwelerwetering is voldoende diep 
en wordt daarom niet gebaggerd. Dit geldt niet voor de 
smalle vijver tussen de Maasstraat en Snippelingdijk. 
In totaal komt hier 500 m3 baggerspecie vrij. 

De Scheg
Naast de grote parkeerplaats en de spoorlijn ligt een 
bergingsvijver. In totaal komt er ca. 300 m3 bagger-
specie vrij. 

Kloosterlanden
De watergang die door het industrieterrein Klooster-
landen loopt (omgeving Paderbornstraat, Rigastraat, 
Arnsbergstraat en Keulenstraat) wordt gebaggerd. In 
totaal komt er ca. 2.000 m3 baggerspecie vrij. 
Ook deze bagger is licht verontreinigd (klasse 1 en 2) 
en wordt met vrachtwagens naar een erkende verwer-
ker afgevoerd. 

Baggeren goed voor de natuur 
Door de baggerwerkzaamheden wordt de aan- en 
afvoer van water verbeterd en wordt eventuele stank-
overlast voorkomen. Daarnaast geeft het de flora en 
fauna een positieve impuls. In en rond het Overijs-
sels Kanaal en de vijvers leven veel planten en dieren. 
Opvallende oeverplanten zijn bijvoorbeeld de grote 
egelskop en het groot Hoefblad. 
Door het baggeren verbeteren de omstandigheden 
voor het waterleven. Het water wordt dieper en er 
komt geen verontreiniging meer vanuit de vervuilde 
sliblaag. Er zal meer zuurstof in het water komen. Na 
het baggeren krijgen meer verschillende planten- en 
diersoorten een kans om zich hier te vestigen. Tijdens 
het baggerwerk zal zoveel mogelijk rekening worden 
gehouden met de natuur. Oevervegetaties worden 
gespaard en er wordt zorg besteed aan de aanwezige 
vissen en amfibieën. 

Kosten 
Voor het baggeren in Raalte, Lemelerveld en Deventer 
is een bedrag beschikbaar van € 3.343.500,-. Voor een 
deel van dit bedrag ontvangt het waterschap een sub-
sidie uit de regeling “Subbied” (Regeling eenmalige 
uitkering baggerwerkzaamheden bebouwd gebied). 
Het baggeren vindt plaats in de maanden september 
tot en met december 2007. Deze periode geeft de min-
ste overlast voor de bewoners en ook ecologisch gezien 
is dit de beste tijd van het jaar om te baggeren.  

Inloopbijeenkomsten
Voor bewoners, bedrijven en andere belangstellenden 
organiseert het waterschap eind augustus/begin sep-
tember inloopbijeenkomsten in Raalte, Lemelerveld en 
Colmschate. Hier kunnen de tekeningen en de plan-
ning worden bekeken en worden vragen beantwoord.

Waterschap gaat Overijssels kanaal baggeren



Veluwe

Ook dit jaar is de monitoringsploeg  ‘Veluwe’ onder 
de bezielende leiding van Jan Pepping weer actief en 
succesvol bezig geweest in de weteringen van het 
Waterschap Veluwe. De eerste maanden moest er 
nogal eens geschoven worden met data omdat het 
weer en de waterstanden roet in het eten gooiden. 
Desondanks hebben de ‘bikkels’ weer een flinke 
bijdrage kunnen leveren aan de visdatabank ten 
behoeve van de Kaderrichtlijn Water.  

Ondanks dat de VBC Veluwe nog geen officiële start 
heeft gemaakt, zijn er de nodige bijeenkomsten ge-
weest om het visstandbeheer en sportvisserijgebruik 
gezamenlijk meer vorm te geven. Zo is er dit jaar een 
onderzoek gestart naar de verbetering van de sport-
visserijmogelijkheden in het Apeldoornskanaal. Op 
basis van een eerder geschreven visstandbeheerplan 
worden de aanbevelingen uit het rapport onderzocht 
op de mogelijkheden deze tot uitvoer te brengen.

Een flink aantal vrijwilligers van Hengelsportver-
enigingen in rayon 2 hebben op verzoek van het 
Waterschap een aantal vismigratie systemen op de 
werking onderzocht. Met grote regelmaat trokken 
groepjes vrijwilligers naar de waterkant om fuikjes te 
legen en de vangsten te noteren.        
  
Speciaal voor smalle watergangen is de nieuwe 
Meyberg-vispassage een perfecte en betaalbare 
oplossing.

RgV en Kievitsveld

Dit jaar kregen we te maken met een eenzijdige 
 opzegging van de huurovereenkomst Kievitsveld.  
De RGV Holding. De reden van opzegging werd door 
de RGV als volgt omschreven; ‘Met het oog op de 
waterkwaliteit van Kievitsveld hebben wij besloten 
deze overeenkomst niet nogmaals te verlengen’.  
Uiteraard is de zaak voorgelegd aan de Kamer voor 
de Binnenvisserij die tot 2 keer toe het verzoek tot 
beëindiging heeft afgewezen. RGV heeft vervolgens 
besloten de zaak voor te leggen aan de bestuurs-
rechter. Deze heeft de partijen ‘voor het blok gezet’ 
tijdens de zitting om samen af te spreken op welke 
wijze verder te gaan. Door de partijen is het vol-
gende overeengekomen: ‘Verhuurder en huurder 
zijn overeengekomen dat zij de huurovereenkomst 
visrechten zullen aangaan met ingang van 1 januari 
2008 voor de duur van twee jaar. Tijdens de duur 
van deze overeenkomst zullen partijen visplannen 
maken en zal onderzoek worden gedaan naar de 
invloed van het bevissen van de wateren op de wa-
terkwaliteit.’ Deze afspraak ligt nu vast in een door 
de rechtbank opgemaakt proces verbaal. Inmiddels 
heeft Sportvisserij Nederland het initiatief genomen 
een landelijke werkgroep recreatieplassen in het 
leven te roepen. Deze breed samengestelde groep 
gaat de invloed van sportvissers op de waterkwaliteit 
onderzoeken.   
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door Peter Leunissen

VELUWE - De vissen in de Veluwse beken, spren-
gen en andere wateren gaan een betere toekomst te-
gemoet. Waterschap Veluwe gaat de komende jaren 
tientallen voorzieningen in de door haar beheerde 
wateren toepassen. 
 
In de Veluwse wateren komen circa 35 verschil-
lende vissoorten voor. Het gaat onder meer om de 
beschermde soorten als vetje, winde, serpeling, 
beekprik, bittervoorn, grote modderkruiper, elrits, 
kleine modderkruiper, bermpje en de rivierdon-
derpad. De eerste zeven komen ook op de Rode 
Lijst voor. De foto toont een modderkruiper. foto 
Archief/Ron Nagtzaam

Als gevolg van de nieuwe voorzieningen zal vis veel 
beter van water naar water kunnen trekken. De ver-
 wachting is dat de vispopulaties daardoor beter kun-
nen uitwisselen, robuuster worden en dus beter in 
stand blijven. Een en ander is vastgelegd in de re- 
cent vastgestelde nota ‘visbeleid’ van het waterschap.

Biologe Rebi Nijboer Van Waterschap Veluwe is 
overtuigd van het positieve effect van maatregelen 
als de aanleg van vistrappen en een beter maai- en 
baggerbeleid bij beken. ,,Onze beken zijn soms 
ware hindernissen voor vissen die willen trekken. 
Er zijn vele stuwen en gemalen die niet passeerbaar 
zijn. Als dat niet kan, kunnen ze ook hun levenscy-
clus niet voltooien. Veel vissen uit de IJssel en de 
Randmeren bijvoorbeeld willen in het voorjaar de 
beken en weteringen optrekken om eieren af te zet-
ten. De jonge vissen kunnen dan opgroeien in 

kleine, beschutte wateren. Met het alleen aanleg-
gen van vistrappen zijn we er dan nog niet. In het 
verleden zijn veel watergangen zo efficiënt mogelijk 
aangelegd. Het zijn soms rechte strepen water, op 
sommige plaatsen zelfs betonnen kanalen. Als daar 
vervolgens ook nog al het groen uit gemaaid wordt, 
blijft er voor vis nauwelijks beschutting over. Daar-
om is ons beleid ook om meer doordacht te maaien 
en beken waar dat kan weer te laten meanderen.’’
Ook bij baggeren valt nog winst te behalen: 
,,Moeten sloten uitgebaggerd worden, dan moet 
de bagger worden nagekeken op aanwezigheid van 
beschermde vissen. Vervolgens kunnen die terug 
worden gezet.’’

Inmiddels is ook gebleken dat de maatregelen 
effectief zijn. Deze zomer bleek uit onderzoek van 
Aquaterra Water en Bodem en vrijwilligers van de 
Hengelsportfederatie Oost Nederland dat trek-
kende soorten als de winde en de paling inderdaad 
gebruik maken van de vispassages. 

Rebi Nijboer: ,,Waarom doen we dit. Natuurlijk is er 
bijvoorbeeld de Kaderrichtlijn Water en de Flora en 
Faunawet. Die richten zich (onder meer) op de ver-
betering en bescherming van de waterflora en -fau-
na. We zijn in zekere zin al verplicht om zorgvuldig 
ecologisch beheer te voeren. Maar er is natuurlijk 
meer. Wat is er nu leuker dan in onze beken ook vis 
te zien zwemmen. Mensen waarderen dat heel erg. 
Bij vispassages kun je vis vaak ook heel goed zien. 
Trouwens een goede visstand heeft positief effect 
op de helderheid van het water. En laten we niet 
vergeten dat er ook nog duizenden sportvissers zijn 
voor wie een goede visstand van belang is.’’ 

Betere toekomst voor Veluwse wateren
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Reest en Wieden

Visplas Onna
Van een VBC Reest en Wieden is nog steeds geen 
sprake. Wel is er af en toe overleg met de ecoloog 
van het waterschap. Zo is er overleg geweest over 
de mogelijkheden de Visplas Onna beter in te 
richten zodat er meer schuilmogelijkheden voor vis 
komen. Op dit moment heeft de visstand veel last 
van aalscholvers. Dat er meer structuur in het water 
moet komen is iedereen het over eens. Er wordt nu 
gezocht naar de beste vorm en materialen.

Natura 2000 
Het nationaal park de Weerribben heeft als eerste 
gebied in Nederland een concept beheerplan Natura 
2000. Bijna 2 jaar geleden hebben wij voor dit 
beheerplan het bestaande gebruik voor wat betreft 
de sportvisserij ingebracht. Zoals het nu lijkt blijven 
de huidige sportvisserijmogelijkheden behouden en 
pakt dit eerste beheerplan goed uit voor ons.

Velt en Vecht
Met het waterschap Velt & Vecht zijn dit jaar weinig 
contacten geweest. De vier hengelsportverenigin-
gen binnen de gemeente Hardenberg zijn bezig de 
verhuur van visrechten te herzien.  

Regge en Dinkel
Door reorganisatie bij het Waterschap Regge en 
Dinkel zijn er dit jaar geen VBC bijeenkomsten ge-
weest. Wel zijn er de nodige kontakten geweest met 
individuele medewerkers en is er een start gemaakt 
met de inzet van vrijwilligers uit de hengelsport bij 
de monitoring van vispassages.  
De visrechten van bergingsvijver Brewerskamp (aan 
de A1) zijn door onze federatie in huur genomen.  

Het is een relatief kleine vijver met meerdere func-
ties en met name voor de lokale hengelsport van 
belang. 

Binnen het gebied vinden op grote schaal bagger-
werkzaamheden plaats. In Almelo en omgeving zijn 
reeds veel wateren gebaggerd. Ook in het kanaal 
Almelo Nordhorn nabij Denekamp wordt druk ge-
baggerd.   

Omtrent de vijver aan de Hondeveldsweg nabij 
Reutum bestonden al geruime tijd problemen over 
het visrecht. De Regio Twente had bij verkoop van de 
plas aan een particulier verzuimd te melden dat er 
ook visrechten werden verhuurd. In goed overleg is 
uiteindelijk besloten af te zien van de visrechten van 
die vijver in ruil voor visrechten in Lageveld. Gezien 
de waterkwaliteit en visserijmogelijkheden geen 
slechte ruil. 

Rijn en IJssel

Het platform Rijn en IJssel is 2 keer bij elkaar ge-
weest. In een goede sfeer zijn veel voor ons belang-
rijke zaken besproken waaronder een modelhuur-
overeenkomst en de nota recreatief medegebruik. 

Op verzoek van een aantal hengelsportverenigin-
gen hebben wij Sportvisserij Nederland opdracht 
gegeven de visstand in de Zandvang bij Diepenheim 
te onderzoeken. Aanhoudende klachten van sportvis-
sers over de slechte hengelvangsten. Ondanks dat 
er 15 vissoorten zijn aangetroffen is de bezetting erg 
laag en ontbreekt een goed brasembestand. Het hel-
der wordende water in combinatie met aalscholvers 
lijkt een van de oorzaken. 

APELDOORN - De Apeldoornse hengelsport-
vereniging TOG (Tot Ons Genoegen) biedt in 
september kinderen van 8 tot en met 15 jaar de 
mogelijkheid wegwijs te worden in de vissport. 
De cursisten leren vis- en natuurvriendelijk om te 
gaan met de vissport. Ook krijgen kinderen onder-
richt in het gebruik van hengels en vislijnen en 
leren zij hun eigen vistuig en lokvoer te maken. 
De cursus bestaat uit drie lesavonden (10, 17 en 

24 september 18.30 - 20.00 uur) en een prak-
tijkochtend (29 september van 9.00 - 11.00 uur).
De jeugdafdeling van TOG bestaat sinds 1999 en 
telt ongeveer 200 leden in de leeftijd 8 tot 15 jaar. 
De vereniging organiseert het gehele jaar door 
verschillende cursussen voor en door jeugdleden. 
Meer informatie: Jan van Engeland (055-5215396) 
of  Wim Pelgrim (055-3011225.) 

Viscursus voor Apeldoornse jeugd
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VBC IJssel Plus
De VBC IJssel Plus heeft in 2007 in totaal drie maal 
vergaderd. De vergadering stonden vooral in het 
teken van het op te stellen Visplan voor de IJssel, het 
Zwarte Water en de Randmeren. De discussie in de 
VBC richtte zich in 2007 vooral op de mogelijkheden 
om de visserij te reguleren en te quoteren. Eind 2007 
is besloten om het visplan te zien als een ‘groeido-
cument’. In eerste instantie zal het visplan gericht 
zijn op het beter in kaart brengen van de visstand 
en de visserij. Wanneer deze gegevens beschikbaar 
zijn, kan gewerkt worden aan het verder invullen van 
het visplan. De Federatie heeft zich binnen de VBC 
steeds constructief opgesteld. In overleg met de an-
dere sportvisserijvertegenwoordigers heeft de Fede-
ratie het voortouw genomen om het sportvisserijdeel 
van het Visplan op te stellen. De komende periode 
zullen beroepsvissers en sportvissers inzicht gaan 
geven in hun visserij en visvangst. De federatie gaat 
door middel van een hengelsportenquête en een 
veldinventarisatie de sportvisserij in beeld brengen, 
deze activiteiten zullen in 2008 worden uitgevoerd.

Naast de inspanning voor het visplan is de federatie 
bezig met het verbeteren van de toegankelijkheid van 
de IJsseloever en probeert in overleg met de lokale 
hengelsportverenigingen de inrichtingsplannen voor 
Ruimte voor de Rivier zo te beïnvloeden dat die gun-
stig uitpakken voor de sportvisserij.

Rijkswaterstaat en de Provincie Gelderland zijn bezig 
met het opstellen van beheerplannen voor Natura 
2000 en de Kaderrichtlijn Water. In 2008 zal hierover 
meer duidelijkheid komen. Zoals het er nu uitziet 
zullen deze twee beleidslijnen de sportvisserij op de 
IJssel weinig beperken. De federatie blijft alert op dit 
punt en zal zich inspannen om de sportvisserijbelan-
gen te waarborgen. De sportvisserij is namelijk een 
extensieve vorm van recreatie, waarin de natuurbele-
ving een grote rol speelt. De federatie staat positief 
ten opzichte van natuurontwikkeling, maar vindt wel 
dat de natuur toegankelijk moet zijn voor de burger!

Ruimte voor Rivieren
Deventer en Overijssel trekken twee koploperprojec-
ten uit het plan Ruimte voor de Rivier.  Het gaat om 
de uiterwaardenvergraving van de Bolwerkersplas, de 
strook voor het Worpplantsoen en de Ossenwaard 
aan de westzijde van de IJssel én de uiterwaardenver-
graving van de Keizerswaarden en Stobbenwaarden 
aan de oostzijde van de IJssel. Beide projecten liggen 

aan de IJssel rondom Deventer. De hengelsportver-
eniging Diepenveen heeft zitting in de klankbord-
groep en krijgt ondersteuning van de Hengelsport 
Federatie Oost Nederland. We staan nu op het punt 
van keuze maken tussen de 3 planalternatieven. Er 
komt duidelijk meer water bij door de aanleg van een 
nevengeul. Door de herinrichting gewijzigde functie-
toekenningen is er vrijwel geen plaats meer voor de 
sportvisserij. Hiermee dreigt 6 km looprecht verloren 
te gaan enkel en alleen door het feit dat het huidige 
recht van overpad komt te vervallen. Hoofdrolspeler 
is de Stichting IJssellandschap die kiest voor natuur 
waarbij recreatie ondergeschikt raakt. Auto’s worden 
in elk geval uit het gebied gehouden wat het einde 
zou betekenen voor de wedstrijdvisserij. Wellicht dat 
het idee van hengelsportvereniging de Snoekbaars 
uit Heerde hier een oplossing kan bieden. Deze ver-
eniging vist wedstrijden aan de IJssel bij Veessen en 
moet daarbij gebruik maken van een natuurgebeid 
van Staatsbosbeheer die auto’s daar niet toestaat. 
De wedstrijdvissers maken nu gebruik van een trek-
ker en platte wagen om vissers en materialen in een 
keer naar de stek te vervoeren.   
  
Misverstanden looprechten IJssel
Met enige regelmaat belden sportvissers ons die een 
bekeuring hebben gekregen tijdens een dagje vissen 
aan de IJssel. In de meeste gevallen blijkt het proces-
verbaal op onjuiste gronden uitgeschreven te zijn. 
Het gaat dan meestal om vissers die op de oever van 
de IJssel vissen die grenst aan een natuurgebied van 
Staatsbosbeheer. In die gevallen wordt aangenomen 
dat de eigendommen van Staatsbosbeheer doorlopen 
tot aan de waterlijn bij gemiddeld zomerpeil. Dit is 
niet juist! De verharde oevers en stukje grasland 
richting dijk (10 tot 15 meter, meestal te herkennen 
aan een betonnen grenspaal) zijn en blijven in eigen-
dom bij Rijkswaterstaat. De Federatie Oost Neder-
land huurt de looprechten van deze strook al vele 
jaren. Uitzonderingen moeten in het  veld duidelijk 
met borden aangegeven zijn. Voor informatie zie vis-
stekkenkaart Gelderse IJssel. 
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Zuiderzeeland 

VBC Zuiderzeeland (MB)
De VBC Zuiderzeeland is in 2007 drie keer bijeenge-
weest. De bereikbaarheid en verbetering van visstek-
ken,  het protocol visstandbemonstering, vismigratie 
en invulling van de KRW zijn  aan de orde geweest.

Visatlas
Zoetwatervissen krijgen steeds meer aandacht in het 
regionale en Europese waterkwaliteitsbeleid. Water 
van goede kwaliteit, is ook vaak ecologisch ‘gezond’ 
water, zowel planten als dieren komen er tot hun 
recht. Andersom weerspiegelt de samenstelling van 
de visstand de ecologische kwaliteit van een water. 

De Europese Kaderrichtlijn Water (KRW) onderkent 
dit. Voor zowel de uitvoering van het visstandbeheer, 
waterbeheer als voor de KRW zijn gegevens over de 
verspreiding van zoetwatervissen van groot belang. 
Zo is de visstand voor de KRW een belangrijke 
graadmeter voor de ecologische toestand van een 
water. De visstand moet daarom in kaart worden 
gebracht oftewel gemonitord worden. De Federatie 
Oost Nederland, Hengelsport Federatie Gooi en 
Eemland, Sportvisserij Nederland, Waterschap Zui-
derzeeland en Stichting Ravon hebben vrijwilligers 
bereid gevonden gegevens over hun vangsten aan te 
leveren. 
Voor meer informatie zie www.visseninflevoland.nl   
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2

3

4

5

6

7

8

�

10

11

12

13

14

15

16

17

18

1�

H.S.V. “Vislust”  Hr.  G. Aalderink Postbus 221         7600 AE Almelo

hsv De Karper Mw. M. Staudt-Schuurman Lantmanstraat 16 7622 VC Borne

H.S.V. ‘t Voorntje Hr. R. Poelman Hooi-Esch 20 74�1 KT Delden

H.S.V. “Het Dinkelland” Hr. J.H. Schiphorst Spittendijk 6 75�1 CL Denekamp

H.S.V. “’t Vangertje” Hr. R. Oude Wolbers Spittendijk 41 75�1 CK Denekamp                      

H.S.V. “’t Simmetje” Hr. H. Stokkentreeff Haaksbergerstraat 32 7478 AW Diepenheim

H.S.V. VIOS Hr. H. Meijlof Lisztstraat 20 7604 HJ Almelo

H.S.V.  t Zumpke”  Hr. B.J.M. Asbroek Reggestraat 20 7468 EL   Enter

Goorse Hengelsportvereniging Hr. R.M.H. Rouwhof Grotestraat 3� 7471 BK Goor

H.S.V. “Haaksbergen” Hr. J.B.M. Pieper Buurserstraat 55 7481 EG Haaksbergen                   

Ons Genoegen Hr. R.J. Kreijkes Otto Klempererstraat 46 7558 EJ Hengelo

H.S.V. “De Rietvoorn” Hr. F.J.W.M. Mensink Keizersweg 10 7451 CS Holten                        

H.S.V. De Gouden Karper Hr. B. v.d. Bos Holterweg 116 7245 SM   Laren

H.S.V. “V.V.L.O.” Hr. J. Nijmeijer Hofkamp 23� 7582 GT Losser                        

H.S.V. “Ons Genoegen” Hr. H. ter Avest Th. de Vriesstraat 3 7441 HT Nijverdal                     

O.H.V. Oldenzaal Hr. C.K.E. ter Brake Henegouwenlaan 1 7577 MD Oldenzaal

H.S.V. “Ons Vermaak” Hr. M.C. Golstein Molendijk-Zuid 21 7461 JD Rijssen                       

H.S.V. “Ons Genoegen” Hr. B.G. Nijenhuis Beukenlaan 17 7642 EN Wierden                       
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21

22
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24

25

26

27

28

2�

30

31

32

33

34

35

36

H.S.V. de Sportvisser Hr. W. van Waardhuizen Trekweg 41 7322 HN Apeldoorn

Tot Ons Genoegen Hr. J. Riemsdijk Bouwmeestershoeve 42 7326 RM Apeldoorn

H.S.V. “Bathmen” Hr. H. Smale   W. de Zwijgerlaan 10 7437 XM Bathmen                       

H.S.V. “De Karper” Brummen Hr. A.J.J. Jurriëns Sleutelbloem 6 6�71 MD Brummen

Deventer H.S.V. Hr. M. Rijnberg Van Haexbergenstraat 1 7416 AT Deventer

hsv De Stokvissen Hr. C.H. Meijer Bellendonkplein 66 7411 ZM Deventer

D.H.V. Diepenveen Hr. M. Julius Vossebeldweg 11 7431 AS Diepenveen

H.S.V. Eerbeek Hr. G.J. Peters Boerhaavelaan 44 6�61 ZV Eerbeek

H.S.V. “Ons Genoegen” Hr. G. Bosvelt  Veldhofstraat 25  7213 AJ Gorssel                       

H.S.V. ’t Meuntje Hr. R. Spijkerman Teugel 11 8061 MR Hasselt

H.S.V. “Helpt Elkander” Hr. H. Haandrikman Postbus 53 8050 AB Hattem                        

HSV De Snoekbaars Hr. J. Bijsterbosch De Haere 3 8181 ZK Heerde

HSV Ons Vermaak Hr. E. Jager Dorpsweg �6 8274 AH Wilsum

H.S.V. “De Vriendschap” Hr. G. Evers  Hoofdweg 33  7371 AD Loenen                        

H.S.V. Oldebroek en Omstreken Hr. G.J. Vierhuis Thomsonstraat 174 8251 TV Dronten

H.S.V. “Olst” Hr. J. Klompstra Jan Schamhartstraat 87 8121 PA Olst

H.S.V. “Het Plaatselijk Belang” Hr. F.A.H. Scholten   Marktplein 1           73�1 DE Twello                        
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40
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42

43

44

45

46

47

48
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50

51

52

53

54

55

H.S.V. Ontspanning Hr. H. Steenbergen Hommelbrinkstede 86 8171 JB Vaassen

H.S.V. “Voorst” Hr. J.G. Heijink          Kervelstraat 5  7383 XN Voorst

H.S.V. “De Sportvisser” Wapenveld Hr. J. Nieuwenhuis Fazantenstraat 11 81�1 AJ Wapenveld

H.S.V. “O.K.O.” Hr. F. Evink             Gerstakker 3        80�1 NB Wezep                         

H.S.V. “Wijhe” Hr. G.R. Dijkslag Weidesalie 4 8131 GG  Wijhe

H.S.V. “Ons Genoegen” Hr. T. v.d. Bosch Bergweg 2�             8015 PL Zwolle                        

H.S.V. “Ons Belang” Zutphen Hr. J.C. Lammers Herdershof 22 7232 BT Warnsveld

H.S.V. “Het Baarsje” Blokzijl Hr. K. Otten Willem Lodewijkstraat 1 8356 EH Blokzijl

H.S.V. De Dijkbaars Hr. R. Santhuizen Iglo Tademastraat 34 8312 AR Creil

H.S.V. De Voorn Hr. J. Nes Parkweg 10 7�57 AE De Wijk

HSV Dwingeloo Hr. W. Meijberg Brinklaan 6 �431 AK Westerbork

HSV Het Poldervoorntje Hr. H.S. Weening Veluwelaan 61 8302 KR Emmeloord

hsv ’t Stekkie Hr. Y.W. v.d. Heide Schotbalk 25 8322 BG Urk

HSV Heno Hr. Z. Huisman Koningskamp 13 7�71 AH Havelte

hsv Het Vette Baarsje Hr. J. Bouwknegt De Schoener 7 7�08 DG Hoogeveen

hsv ’t Snoekje Hr. H. Timmerman Warande 40 8316 CR Marknesse

Meppeler Hengelaarsvereniging Hr. H. Slagter A. Keijzerlaan 13 7�48 CA Nijeveen

H.S.V. ’t Baarsje Hr. L. Barneveld Ellenkamp 3 8375 HD Oldemarkt

H.S.V. De Ruisvoorn Hr. E. Weide Hesselterweg 16 7�61 NH Ruinerwold
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68
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70
71
72

73

74

75

76

77
78

Staphorster H.S.V. Hr. R. Strijker Meestersweg  3 7�51 BR  Staphorst

H.S.V. Steenwijk Hr. K. van der Veen Paasweide 55 8331 XA Steenwijk

H.S.V. De Blijde Baars Hr. C.A. ten Napel Wijk 3-58 8321 EZ Urk

HSV De Karper Hr. J. Renes Visscherstraat 41 8325 BS Vollenhove

H.S.V. Visgenoegen Hr. T.B. Krikken Hoofdstraat 105 7�21 AG Zuidwolde 

H.V. Zwartsluis Hr. J. de Boer Otterbeek 62 8064 JL Zwartsluis

H.S.V. De Delle Hr. J. Have Schoolweg 24 8382 EL   Nijensleek

H.S.V. ‘t Voorntje Hr. E. Kuipers Rister 36 7861 CB Oosterhesselen

HSV Ons Genoegen Hr. M. van Dongen Van Hemertstraat 21 7707 BT Balkbrug

H.S.V. “Bergentheim e.o.” Hr. G. Wind Ormelstraat 17 76�1 DJ Bergentheim

H.S.V. “Tot Ons Plezier” Coevorden Hr. J. Wachtmeester Drostenstraat 23    7742 BC Coevorden                     

HSV De Brasem Hr. E.W. Zweerts Baarsmastraat 2 7721 BM Dalfsen

HSV De Brasem Hr. W. Pouls Oosterhof 20 7705 PM Drogteropslagen

H.S.V. “De Dobber”  Hardenberg Hr. B.J. Spijkers   Bruchterbeekweg 18   76�6 BA Brucht    

H.S.V. “Lemelerveld” Hr. G.J. Manenschijn      Waterinkweg 4         8151 AK Lemelerveld                   

H.S.V. “De Voorn” Hr. D. Schat                Pr. Beatrixstraat 14   7711 KG Nieuwleusen                   

H.S.V. De Rietvoorn Hr. M. Klein Postbus 208 7730 AE Ommen

H.S.V. “Raalte” Hr. H.J. Benter  Wulp 36    8103 BR Raalte                        

H.S.V. Ons Genoegen Hr. H. Vliermaat Westeinde 47� 7671 EZ Vriezenveen

H.S.V. “’t Meuntje” W’haar Hr. D. Achterkamp  Hoopsteeweg 23 AI 76�5 SJ Bruchterveld

Visserijvereniging De Hengelsport Hr. J.H. Blanke Postbus 14 8000 AA Zwolle

K.S.N. Regio Zwolle Hr. A. Lokhorst De Bunder 3 8252 JJ Dronten

Peurdervereniging K.IJ.G. Hr. J.W. van Riesen Kamperzeedijk 3� 8281 PB Genemuiden
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